
 

 
Město Kyjov 

Komise prevence kriminality (KPK) 
 

Zápis z jednání č. 5 / 2021 
 
Datum konání: 20. 1. 2021 

Místo konání: malá zasedací místnost 

Přítomni: Mgr. Michaela Moudrá, Mgr. Miroslava Kršňáková, Bc. Eva Mičková, 

Bc. Jarmila Švábová, Ing. Petr Buček, Mgr. Jaroslav Řihánek, MBA.   

Omluveni: Mgr. Eva Kostihová, Mgr. Hana Čamlíková, Bc. Alena Truschingerová, 

DiS, Ing. Zdeněk Pavlas, Mgr. Ivo Pojezný, Bc. Antonín Kuchař 

Hosté: Bc. Hana Horňáková, Kyjovské Slovácko v pohybu, z.s. 

 Milan Jurča, Policie ČR. 

Zapisovatel:  Mgr. Lubomír Plachý 

Ověřovatelka:           Mgr. Michaela Moudrá    

Čas jednání:  15:00 – 17:00 hodin 
 
Program jednání:  

1. Zahájení. 
2. Informace z jednání ZM – schválení obecně závazné vyhlášky o 

zákazu konzumace alkoholických nápojů na veřejných 
prostranstvích. 

3. Lokality s nadměrným výskytem nepřizpůsobivých občanů a možná 
řešení. 

4. Informace ze sociálního odboru – rozpočet na rok 2021 
5. Diskuse. 
6. Závěr. 

Průběh jednání:  
 
Bod č. 2 - Informace z jednání ZM – schválení obecně závazné vyhlášky o zákazu konzumace 

alkoholických nápojů na veřejných prostranstvích. 

Obecně závazná vyhláška byla vydána na základě zvýšeného počtu stížností v lokalitě – 

Autobusové nádraží. V současné době je v této lokalitě prováděna četnější kontrola hlídek MP 

Kyjov, což přispělo k výraznému potlačení negativních projevů asociálních osob. 



 

 
 

Bod č. 3 - Lokality s nadměrným výskytem nepřizpůsobivých občanů a možná řešení. 
 
Mezi tyto lokality patřil i prostor autobusového nádraží a ulic k němu přiléhajících. Vydání 
OZV o zákazu konzumace alkoholických nápojů na veřejných prostranstvích je jednou 
z možností řešení, jak nepřizpůsobivé osoby vytlačit. Je zřejmé, že tyto osoby se přesunou 
jinam, ale bude prováděna důsledná kontrola takových míst, z nichž budou vykazováni.  
 
Bod č. 4 - Informace ze sociálního odboru – rozpočet na rok 2021. 
 

Navýšení úvazku v NZDM Bárka – terénní forma 

V posledních letech dochází ke zvýšenému rozvoji sociálně patologických jevů u dětí a 

mládeže. Princip nízkoprahovostní služby umožňuje pracovat s klienty v době, kdy je možné 

zachytit problém v počáteční fázi a také pracovat s těmi klienty, kteří by jinak pomoc 

nevyhledali. Zajištěním terénní práce lze zefektivnit poskytování pomoci a podpory této 

cílové skupině. 

Na Kyjovsku se mezi dětmi a mládeží zvyšuje procento experimentování s návykovými 

látkami, ve velké míře se objevuje předčasný start do sexuálního života, ztráta motivace pro 

smysluplné využití volného času, nedostatečně stimulující rodinné zázemí, nedůvěra vůči 

společenským autoritám a další problémy. 

Hodně dětí se zdržuje v městském parku, na autobusovém nádraží a na jiných místech ve 

městě a nevyužívají služeb nízkoprahového zařízení pro děti a mládež (dále jen NZDM) ani 

jiné služby. Je třeba tyto děti motivovat k navázání spolupráce, popřípadě poskytnout oporu 

ve složité životní situaci. Možností navázání spolupráce je také kontaktovat děti a mladé ve 

škole – školská sociální práce. 

Většina dětí a mládeže má obavy obrátit se na státní instituce. Pokud rodina nefunguje, 

vzhledem k zachování anonymity klientů je NZDM mnohdy posledním místem, kde klient 

získává postupně důvěru a informace, následně je ochoten, díky podpoře pracovníků, tyto 

instituce navštívit a řešit svoji životní situaci. 

Terénní práce ve spolupráci s pedagogy, orgánem sociálně-právní ochrany dětí a městskou 

policií napomůže k mapování, navázání kontaktu a zjišťování potřeb. Je důležité zmapovat 

situaci i mezi mladšími dětmi, z důvodu zajištění základní péče pro všechny věkové skupiny. 

Je nutné zjistit potřeby potencionálních klientů a průběžně reagovat na aktuální. Cílem 

předkládaného opatření je zvýšení počtu kontaktních pracovníků o 1 úvazek pro 

poskytování terénní práce. 

 



 

 
 

Dotace na realizaci projektů v oblasti prevence kriminality – rozpočet 2021. Finance byly 

v rozpočtu města schváleny, ale v současné době jsou zmrazeny a budou (nebudou) 

uvolňovány až na základě finančního vývoje v příjmové části rozpočtu města (dopady 

daňového balíčku). 

Bod č. 5 – Diskuse.                                                                                                                        

Bc. Hana Horňáková informovala o vyhlášení výzvy Ministerstva vnitra: 

https://www.mvcr.cz/clanek/vyhlaseni-programu-prevence-kriminality-na-mistni-urovni-na-

rok-2021.aspx  

 Ministerstvo vnitra vyhlásilo Program prevence kriminality na místní úrovni na rok 2021. 

Termín pro podání žádostí je do 15. 2. 2021. Žadatelem může být i obec a DSO. Projekty jsou 

zaměřeny na snižování kriminality, na eliminaci kriminálně rizikových jevů, na omezování 

příležitostí k páchání trestné činnosti, na zvyšování rizika pro pachatele, že bude dopaden, a 

na informování občanů o legálních možnostech ochrany před trestnou činností.  

Dotace jsou určeny na investiční a na neinvestiční projekty. Investičními projekty se rozumí 

akce na pořízení, obnovu nebo technické zhodnocení hmotného a nehmotného dlouhodobého 

majetku, s výjimkou drobného hmotného a nehmotného dlouhodobého majetku, v rozsahu: 

a) kamerové systémy (včetně mobilních a rozšíření stávajících), 

b) zabezpečovací soubory, 

c) vyhodnocovací soubory, 

d) mříže, 

e) osvětlení rizikových míst, 

f) oplocení rizikových míst, 

g) software pro bezpečnostní a preventivní účely, 

h) hardware pro bezpečnostní a preventivní účely, 

i) sportovní hřiště a plácky. 

Dále proběhla diskuse ohledně zabezpečení knihovny „SOVIČKY“ umístěné v městském 

parku. Bude zde instalována fotopast. 

Pan Milan Jurča informoval o situaci v drogové oblasti a konstatoval, že zrušení výherních 

hracích automatů v provozovnách v Kyjově od letošního roku, je ta nejlepší ze všech variant 

v protidrogové prevenci. 



 

 
 

 
V rámci diskuse byl přednesen návrh, že preventivní programy poskytované Městskou 

knihovnou Kyjov, příspěvkovou organizací města Kyjova http://www.knihovna-

kyjov.cz/files/www/0/2223-besedy-2020-21.pdf , by mohly být zařazeny do Rejstříku 

poskytovatelů preventivních programů. O tomto návrhu bylo hlasováno, kde všichni přítomní 

členové komise hlasovali PRO. 

Návrhy a doporučení Radě města Kyjova (nebo Usnesení výborů) 

Žádné 

 
Úkoly pro členy komise (nebo Úkoly):  
 
Pan vedoucí odboru sociálních věcí Mgr. Jaroslav Řihánek, MBA, byl požádán o zpracování 
článku do Kyjovských novin. 
 
 
 
Zapsal:  Mgr. Lubomír Plachý 
 
 
Ověřila: Mgr. Michaela Moudrá 
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